
Seniorrådet
Tirsdag den 21. oktober 2014 - kl. 09:00
Mødecenter B, Lokale 16 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Birte Passer - Deltog
Leo Andersen - Deltog
Birte Kramhøft - Deltog
Gert Leif Gyldvig - Deltog
Gudrun Petersen - Deltog
Susanne Hjelmqvist - Deltog
Inge Kristensen (centerchef for Social og Sundhed) - Deltog
Silje Pia Heidner Amholt - Deltog
Tina Lose Jensen - Deltog

Afbud/Fraværende

Tonny Rönnborg - Afbud

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Dagsordenen drøftes og efterfølgende godkendes.1.



Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 2 Orientering fra Center for Social og Sundhed

Beskrivelse

Centerchef Inge Kristensen giver en kort orientering fra Center for Social og Sundhed.

Organisering af ældreområdet1.
Der er behov for at overveje, hvordan den fremtidige organisering af social- og
sundhedsområdet – herunder ældreområdet – skal være.Kommunernes opgaver på
sundhedsområdet har igennem de sidste par år ændret sig. Der kommer flere og flere
opgaver, og de bliver mere og mere komplekse. Derfor er det vigtigt, at området bliver
understøttet og at ressourcerne udnyttes bedst muligt. Der skal derfor være fokus på:-
Fagligheden på området udvikles
- De rette kompetencer skal være til stede
- Balance mellem sundhedsfaglighed og omsorg, således at borgeren altid er i centrum
- Ressourcerne skal udnyttes optimalt på tværs af social- og sundhedsområdet
- Sikring af sammenhæng i indsatser, så borgerne oplever sammenhæng.Bilag
1 bilag
 
Sundhedsplanen2.
Ballerup Kommune er i gang med at udarbejde en sundhedsplan, som bl.a. beskriver de
udfordringer, som Ballerup Kommune står overfor i de kommende år på
sundhedsområdet.Eksempler på udfordringer:- For mange færdigbehandlede borgere
ligger på hospitalerne
- Hvilke tilbud skal være til stede for at håndtere de syge borgere
- Hvordan holder man sig rask – bedst muligt, længst muligt
- Hvilke sundhedsproblemer er der specielt i Ballerup Kommune.Der afholdes cafémøder i
Skovlunde Kulturhus den 22. oktober 2014 og på Sønderhaven den 6. november 2014,
hvor alle interesserede er velkomne til at møde op og give deres input til
Sundhedsplanen.Sundhedsplanen sættes på dagsordenen til Seniorrådets møde den 11.
november 2014.
 
Den sundhedsfaglige ledelse skal styrkes på Sønderhaven. Derfor er Susanne B.3.
Jørgensen, der ligeledes er leder af plejecentrene Rosenhaven og Egely, indsat som
midlertidig leder, indtil Susanne Schjølin vender tilbage efter sin sygemelding i starten af
det nye år.

Beslutning

Taget til efterretning med følgende bemærkninger:
Seniorrådet gør opmærksom på, at sammenligningen mellem Holbæk Kommune og Ballerup
Kommune (bilaget til punkt om organisering af ældreområdet) bygger på forkerte tal og derved



hviler på et forkert beregningsgrundlag.Seniorrådet udtrykker bekymring over, at Susanne B.
Jørgensen nu skal være leder for tre plejecentre – selv om det kun er for en kort periode –
bekymringen retter sig primært mod synlighed på de enkelte plejecentre.

Punkt 3 Meddelelser

Beskrivelse
Der var en del arrangementer rundt omkring i kommunen på Frivillighedsdagen,1.
desværre var de ikke så godt besøgt, som man kunne ønske sig. Birte Passer deltog i et
arrangement på plejecenter Egely, der var nogenlunde besøgt.
 
Birte Passer og Leo Andersen har møde med Ældre Sagen den 29. oktober 2014, hvor de2.
skal tale om afholdelse af en fælles temadag i starten af det nye år.
 
Seniorrådet er inviteret til cafémøder vedrørende Sundhedsplanen i Skovlunde og i Måløv.3.
Seniorrådet er repræsenteret på begge møder.
 
Birte Passer var til stormøde på Plejecenter Toftehaven lørdag den 4. oktober 2014, hvor4.
temaet var rehabilitering.
 
Seniorrådet holder et arbejdsmøde fredag den 31. oktober 2014, kl. 10.00 – 13.00 på5.
Ballerup Rådhus.
 
Gert Leif Gyldvig deltager i stormøde på Plejecenter Lundehaven torsdag den 23. oktober6.
2014.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 4 Udbud af hjælpemidler

Sagsfremstilling

Udbuddet udbydes i samarbejde med Allerød Kommune, Ballerup Kommune, Frederiksberg
Kommune, Furesø Kommune, Gentofte Kommune, Gladsaxe Kommune, Herlev Kommune,
Hørsholm Kommune, Lyngby-Taarbæk Kommune og Rudersdal Kommune.

Gentofte Kommune er tovholder på udbuddet.

Udbuddet omfatter følgende hjælpemidler:



Delaftale 1: Manuel hjælpermanøvreret komfortkørestol
Delaftale 2: Manuel kørestol med krydsramme
Delaftale 3: Elektrisk indstillelig plejeseng
Delaftale 4: Stationær personløfter samt opsætning og nedtagning af skinnesystemer mv.
Delaftale 5: Stationært fritstående skinnesystem
Delaftale 6: Sejl til mobil - og stationær personløfter

Udkastet til kravspecifikationer blev 19. september 2014 gennemgået og kommenteret af de
involverede kommuners terapeuter og/eller depotfolk.

Potentielle leverandører har fået adgang til kravspecifikationerne. Leverandørerne har frem til
den 20. oktober 2014 mulighed for skriftligt at kommentere kravspecifiaktionerne, og den 22.
oktober 2014 afholdes høringsmøde for leverandørerne.

Dansk Handicaporganisation har bedt om at sikre brugerinvolvering gennem:

Dansk Handicap Forbund
Muskelsvindfonden
PTU
Osteoporoseforeningen
Schleroseforeningen
Spastikerforeningen.

Af ovennævnte ønskede kun Dansk Handicap Forbund og Schleroseforeningen at deltage. Disse
fik tilsendt kravspecifikationerne den 30. september 2014, og har frist for kommentering den
21. oktober 2014.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

7 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Økonomi og Personale, Udbud og Kontraktstyring indstiller, at

Seniorrådet udarbejder høringssvar om udbud af hjælpemidler.1.



Beslutning

Indstilling godkendt med følgende bemærkninger:
Der skal være en brugsanvisning på dansk til alle hjælpemidlerne, det fremgår ikke af alle
kravspecifikationerne.
Seniorrådet henstiller, at fokus på rengøringen af hjælpemidler prioriteres højt. Derudover
undrer Seniorrådet sig over, at kun to ud af seks handicapforeninger har ønsket at kommentere
kravspecifikationerne.

Punkt 5 Rapport fra uanmeldt tilsynsbesøg på
Plejecenter Lindehaven

Sagsfremstilling

Sundhedsstyrelsen foretager årlige tilsyn med de sundhedsfaglige forhold på landets
plejehjem/-centre. Tilsynet varetages af Sundhedsstyrelsens embedslægeinstitutioner. Formålet
med tilsynet er at medvirke til at forbedre den sundhedsmæssige indsats over for de svage
ældre på landets plejehjem/-centre.

Sundhedsstyrelsen vurderer den sundhedsmæssige indsats ved at se på den sygeplejefaglige
dokumentation og medicinhåndteringen hos tilfældigt udvalgte beboere med komplekse
plejebehov. Der bliver foretaget interviews med beboere, ledelse og personale i forbindelse
med tilsynet, som indgår i den samlede vurdering af plejehjemmet/-centret.

Tilsynene er uanmeldte og efter hvert tilsynsbesøg udarbejdes en rapport. Hvis tilsynet
konstaterer fejl og mangler på et plejecenter, skal plejecentret fremsende en handleplan til
Sundhedsstyrelsen og være ansvarlig for, at de konstaterede fejl og mangler rettes.

Sundhedsstyrelsen ved Embedslægeinstitutionen Øst har været på uanmeldt tilsynsbesøg på
Plejecenter Lindehaven den 31. juli 2014. Der foreligger nu en rapport fra dette tilsynsbesøg.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag



Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Rapporten fra uanmeldt tilsynsbesøg på Plejecenter Lindehaven drøftes og tages til1.
efterretning.

Beslutning

Taget til efterretning med følgende bemærkning:

Seniorrådet konstaterer med tilfredshed, at der er sket store fremskridt siden tilsynet i 2013.
Selv om der ikke længere er problemer med patientsikkerheden, konstaterer Seniorrådet dog,
at der generelt bør strammes op på dokumentation og udarbejdelse af skriftlige instrukser.
 

Punkt 6 Status på digitaliseringen

Sagsfremstilling

Seniorrådet har fulgt forberedelserne til den kommende digitalisering tæt og har løbende haft
det på dagsordenen for at holde sig ajour og drøfte udviklingen på området.

På Seniorrådets møde den 18. marts 2014 orienterede Hanne Bahnsen og Heidi Bebe fra Center
for Beskæftigelse og Borgerservice om status på digitaliseringen og på dette møde blev det
aftalt, at de skulle deltage på Seniorrådets møde den 21. oktober 2014 for at give den sidste
status, inden digitaliseringen træder i kraft den 1. november 2014.

Hanne Bahnsen og Heidi Bebe deltager i Seniorrådets møde kl. 10.30 - 11.15.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Status på digitaliseringen tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 7 Seniorrådets hjemmeside

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Relevante emner til offentliggørelse på Seniorrådets hjemmeside drøftes.1.

 

Beslutning

Indstillingen godkendt



Punkt 8 Status på igangværende delprojekter under
Ældrepuljen

Sagsfremstilling

Den endelige ansøgning til Ældrepuljen 2015 er færdiggjort og indsendt til Puljestyrelsen inden
fristens udløb den 24. september 2014.

Social- og Sundhedsudvalget har besluttet, at indsatsområderne i 2014 skal videreføres i
ansøgningen for 2015. Der kan dog være behov for at op- og nedjustere nogle af
indsatsområderne.

Trine Rosdahl fra Center for Social og Sundhed og delprojektlederne deltager under
behandlingen af sagen, kl. 11.30 - 12.00 for at give en status på de igangværende delprojekter
under Ældrepuljen.
 

Fremadrettet vil Trine Rosdahl og delprojektlederne løbende deltage på Seniorrådets møder for
at orientere om status på de igangværende delprojekter under Ældrepuljen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Orienteringen om igangværende delprojekter under Ældrepuljen tages til efterretning.1.



Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 9 Eventuelt

Beskrivelse

Seniorværkstedet på Lautrupgård er lukket, hvad er årsagen til dette? Leo Andersen retter på
Seniorrådets vegne henvendelse til kommunaldirektør Anders Agger og borgmester Jesper
Würtzen.

Beslutning

Taget til efterretning

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/seniorraadet-21-10-2014


